

Ref. DC 067(2011)

Council of Europe expert reports on human trafficking released

Strasbourg, 12.09.2011 - The Council of Europe's Group of Experts on Action against Trafficking in Human Beings (GRETA) today published its [evaluation report on Cyprus](#) to be followed shortly by reports on Austria and Slovakia.

These three reports constitute the first concrete results of the work of GRETA, which is responsible for monitoring the implementation of the Council of Europe Convention on Action against Trafficking in Human Beings. The Convention, which entered into force in 2008 is already applicable in 34 countries in Europe. It is open for accession by non-member States.

"The publication of these reports gives me an opportunity to reaffirm the commitment of the Council of Europe to assist governments in eradicating trafficking in human beings", said the Secretary General of the Council of Europe, Thorbjørn Jagland. *"Every day, across Europe, men, women and children are being traded as a commodity for the purpose of exploitation. With the Council of Europe Convention on Action against Trafficking in Human Beings, governments have at their disposal a comprehensive tool to fight this modern form of slavery",* he added.

The report on Austria will be published on 15 September. The report on Slovakia is scheduled for 19 September. Country reports and additional information available at [GRETA webpage](#).

Publication de rapports d'experts du Conseil de l'Europe sur la traite des êtres humains

Strasbourg, 12.09.2011 - Le Groupe d'experts sur la lutte contre la traite des êtres humains (GRETA) du Conseil de l'Europe publie aujourd'hui son [rapport d'évaluation sur Chypre](#). Les rapports sur l'Autriche et la Slovaquie suivront prochainement.

Ces trois rapports sont les premiers résultats concrets des travaux du GRETA, qui assure le suivi de la mise en oeuvre de la Convention du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains. Ce traité, qui est entré en vigueur en 2008, est déjà applicable dans 34 pays d'Europe. Il est ouvert à l'adhésion d'Etats non membres.

"La publication de ces rapports me fournit l'occasion de réaffirmer la volonté du Conseil de l'Europe d'aider les gouvernements à éradiquer la traite des êtres humains", a déclaré le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, M. Thorbjørn Jagland. *"Tous les jours, en divers endroits d'Europe, des hommes, des femmes et des enfants sont vendus comme de la marchandise pour être exploités. Avec la Convention du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains, les gouvernements disposent d'un outil complet pour lutter contre cette forme moderne d'esclavage",* a-t-il ajouté.

Le rapport sur l'Autriche paraîtra le 15 septembre. Celui sur la Slovaquie est attendu pour le 19 septembre. Les rapports d'évaluation et des informations complémentaires peuvent être consultés sur la [page web du GRETA](#).